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Protokół nr III/14 

przebiegu obrad III sesji Rady Miasta Włocławek 

VII kadencji 

odbytej dnia 29 grudnia 2014r. 

 

Dnia 29 grudnia 2014 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzędu Miasta Włocławek przy ul. Zielony 
Rynek 11/13 rozpoczęły się obrady III sesji Rady Miasta Włocławek VII kadencji, którą zwołał i której 
przewodniczył Przewodniczący Rady Miasta Włocławek radny Jarosław Chmielewski. 
 

Ad. 1 
Sprawy organizacyjne 
 
- otwarcie sesji 
 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski otworzył obrady III sesji Rady Miasta 
Włocławek, serdecznie witając Zastępców Prezydenta Miasta: Panią Barbarę Moraczewską, Panią 
Dorotę Grabczyńską oraz Panią Monikę Berger jak również dyrektorów wydziałów oraz pozostałych 
pracowników Urzędu Miasta. Przewodniczący Rady Miasta powitał także obecnych na sesji 
przedstawicieli włocławskich mediów, mieszkańców miasta oraz radnych Rady Miasta przybyłych na 
obrady.  
 

- stwierdzenie quorum 
 
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczący Rady Miasta Jarosław Chmielewski stwierdził, 
iż na stan 25 radnych obecnie na sali zgromadzonych jest - zgodnie z listą obecności 21 radnych, a 
zatem obrady sesyjne w dniu dzisiejszym są prawomocne.  
 
Lista obecności radnych na III sesji Rady Miasta – załącznik nr 1 do protokołu, 
Lista osób uczestniczących w III sesji Rady Miasta – załącznik nr 2 do protokołu. 
 

- przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady Miasta 
 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, że w Biurze Rady Miasta 
oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta był dostępny do wglądu protokół Nr 2/2014 z 
obrad II sesji Rady Miasta Włocławek VII kadencji, która odbyła się w dniu 08 grudnia br., z którym to 
protokołem radni mogli się zapoznać i wnieść ewentualne uwagi. Wobec braku uwag protokół 
przyjęto przez aklamację. 
 

- zmiany do porządku obrad 
 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował radnych, iż wraz z 
materiałami oraz zawiadomieniem o terminie posiedzenia został przesłany radnym porządek obrad 
dzisiejszej sesji, który przedstawia się następująco: 



 
PORZĄDEK OBRAD III SESJI RADY MIASTA WŁOCŁAWEK 
 
1.Sprawy organizacyjne: 
•otwarcie sesji, 
•stwierdzenie quorum, 
•przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady Miasta, 
•zmiany do porządku obrad III sesji Rady Miasta. 
 
2.Informacja Prezydenta Miasta na temat działalności Miasta w okresie międzysesyjnym. 
 
3.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 2014 

rok.  
 
4.Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetowych, których niezrealizowane planowane kwoty nie 

wygasają z końcem roku budżetowego 2014. 
 
5.Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Włocławek. 
 
6.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci przedszkoli publicznych i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasto Włocławek. 
 
7.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Włocławek na realizację w 2014 
roku zadań na rzecz osób niepełnosprawnych. 

 
8.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu 

przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie, szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
szczególnych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, trybu ich pobierania. 

 
9.Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Miasto Włocławek z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2015. 

 
10.Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok. 
 
11.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji 

Miasta Włocławek do 2015 roku” 
 
12.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miasto Włocławek do 

Projektu współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Osi 
priorytetowej 5 Wzmocnienie konkurencyjności przedsiębiorstw Działania 5.5 Promocja i Rozwój 
Markowych Produktów w Ramach Projektu Własnego Województwa Kujawsko – Pomorskiego 
„Kujawsko – Pomorskie – kreatywne wsparcie marki regionu” Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2007 – 2013. 

 
13.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności z Priorytetu IX – Infrastruktura 

energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna w ramach Działania 9.3 – 



Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej – plany gospodarki niskoemisyjnej (PGN) 
(Konkurs nr 2/POliŚ/9.3/2013). 

 
14.Projekt uchwały w sprawie delegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta 

Włocławek na prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego. 
 
15.Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miasta Włocławek do Miejskiej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego we Włocławku. 
 
16.Projekt uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miasta do wykonywania 

niektórych czynności w stosunku do Przewodniczącego Rady Miasta. 
 
17.Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Miasto Włocławek do 

Stowarzyszenia Gmin Ziemi Dobrzyńskiej. 
 
18.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia zasad przysługiwania diet radnym. 
 
19.Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady Miasta Włocławek do Okręgowej 

Komisji Wyborczej w wyborach do Młodzieżowej Rady Miasta Włocławek. 
 
20.Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
 
21.Informacje i komunikaty. 
 
22.Zakończenie III sesji Rady Miasta Włocławek. 

 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, że poza przekazanymi 
projektami uchwał do Biura Rady Miasta wpłynął projekt uchwały w sprawi zatwierdzenia „ Taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Miasto 
Włocławek”. Przewodniczący Rady Miasta wyjaśnił, iż z uwagi na fakt, że stawki opłat za wodę oraz 
ścieki w roku 2015 pozostają na poziomie, który obowiązuje w roku bieżącym a także z uwagi na to, 
że nad ww. projektem uchwały należało procedować nie później niż do dnia 05 grudnia 2014 roku 
stąd też wprowadzanie go pod obrady Rady Miasta dzisiejszej sesji stało się bezzasadne. 
Ponadto Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że zostały przekazane radnym autopoprawki do 
trzech projektów uchwał tj.: 
- projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 2014 

rok, 
- projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu 

przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie, szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 
szczególnych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, trybu ich pobierania, 

- projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok. 

Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, że wnioskodawca zwrócił 
się o wycofanie z porządku obrad III sesji projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie 
przyjęcia „ Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Włocławek do 2015 roku”, który znajdował się w 
punkcie 11 tego porządku. 
Ponadto zapytał czy są inne propozycje zmian do porządku obrad? 
Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miasta radna Ewa Szczepańska, która wniosła propozycję, 
aby porządek obrad został rozszerzony o dwa projekty uchwał tj. o: 



- projekt uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miasta przeprowadzenia postępowania 
kontrolnego, w zakresie działań Prezydenta Miasta Włocławek związanego z wszelkimi sprawami 
dotyczącymi Spółki Zieleń Miejska Sp. z o.o. 

- projekt uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miasta przeprowadzenia postępowania 
kontrolnego, w zakresie działań związanych z zadaniem „Przebudowa Drogi Krajowej nr 91”. 

Kolejną propozycję zmiany w imieniu Klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości wniósł radny Janusz 
Dębczyński, który zaproponował, aby porządek obrad został rozszerzony o projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego sytuacji w Zakładach Grupy „Anwil” S.A. we Włocławku. 
Radny odczytał treść stanowiska: 
  „Rada Miasta Włocławek wyraża zaniepokojenie sytuacją w spółkach PKN Orlen S.A funkcjonujących 
w grupie Anwil S.A. we Włocławku. 
   Brak rzetelnego dialogu ze związkami zawodowymi radą pracowników doprowadził do ulicznego 
protestu w postaci blokady drogi krajowej nr 91. Do tej akcji doszło w wyniku planów zarządu spółki 
przejścia z systemu pięciobrygadowego na czterobrygadowy, co może skutkować zwolnieniem z 
pracy około 80 osób. Niezadowolenie protestującej załogi grupy Anwil potęguje fakt przenoszenia do 
Płocka dotychczasowych spółek funkcjonujących we Włocławku. Polityka PKN Orlen S.A. wobec grupy 
Anwil polegająca na stawianiu partnerów społecznych przed faktami dokonanymi bez wcześniejszego 
dialogu i konsultacji jest naszym zdaniem nie do przyjęcia. Ponadto zmniejszenie obsady linii 
technologicznych w ruchu ciągłym może skutkować obniżeniem poziomu bezpieczeństwa i wzrostu 
zagrożenia dla mieszkańców oraz regionu. 
   Rada Miasta oczekuje od Ministra Skarbu i Zarządu PKN Orlen S.A. pełnej informacji na temat 
rozwiązania narastającego konfliktu w grupie Anwil oraz podjęcia rzetelnych rozmów z partnerami 
społecznymi w tych sprawach”. 
Następnie głos zabrał radny Krzysztof Kukucki, który odniósł się do wniosku Wiceprzewodniczącej 
Rady Miasta wyrażając zdziwienie na temat pośpiechu, z jakim proponuje się wprowadzić uchwały 
zlecające przeprowadzenie kontroli przez Komisję Rewizyjną przedstawionych zagadnień, radny 
wyraził zadowolenie z inicjatywy Prawa i Sprawiedliwości, która jest zbieżna z ideą Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej, radny podkreślił, iż SLD rozmawiał wiele razy z pracownikami Anwilu jak również 
wiele razy SLD proponował Radzie Miasta podobne stanowiska, ponieważ zła sytuacja największego 
zakładu pracy we Włocławku trwa już kilka lat, radny podkreślił, iż klub radnych SLD jest za 
wprowadzeniem tego punktu do porządku obrad niemniej jednak radny zaproponował, aby 
przedyskutować treść stanowiska, by było ono zaakceptowane przez wszystkich radnych gdyż 
inicjatywa jest bardzo słuszna, radny podkreślił zadowolenie, że Prawo i Sprawiedliwość podąża 
drogą Sojuszu Lewicy Demokratycznej. 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, że w przypadku przyjęcia 
przez Radę Miasta rozszerzonego porządku obrad, każdy z radnych otrzyma stanowisko, o którym 
była mowa.     
Wobec braku zgłoszeń innych propozycji zmian do porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta 
radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie kolejno: 
- rozszerzenie porządku obrad o stanowisko Rady Miasta dotyczące sytuacji w Zakładach Grupy 
„Anwil” S.A. we Włocławku i umieszczenie tego zagadnienia w punkcie nr 6 porządku obrad. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych za powyższą propozycją, radni 
opowiedzieli się jednomyślnie, głosów przeciwnych oraz wstrzymujących się nie stwierdzono. 
- rozszerzenie porządku obrad dotyczące zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenie postępowania 
kontrolnego, w zakresie działań Prezydenta związanych z wszelkimi sprawami dotyczącymi Spółki 
Zieleń Miejska i umieszczenie tego zagadnienia w punkcie nr 11 porządku obrad. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych, za powyższą propozycją 
opowiedziało się 15 radnych przy 1 głosie wstrzymującym się oraz 7 głosach przeciwnych. 
- rozszerzenie porządku obrad dotyczące zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenie postępowania 
kontrolnego, w zakresie działań związanych z zadaniem „Przebudowa drogi krajowej nr 91” i 
umieszczenie tego zagadnienia w punkcie nr 12 porządku obrad. 



W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych, za powyższą propozycją 
opowiedziało się 15 radnych przy 1 głosie wstrzymującym się oraz 7 głosach przeciwnych. 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie nowy 
porządek obrad wraz z przyjętymi zmianami. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych za powyższą propozycją, radni 
opowiedzieli się jednomyślnie, głosów przeciwnych oraz wstrzymujących się nie stwierdzono. 
A zatem dalsze obrady Rady Miasta Włocławek przebiegać będą według zmienionego porządku 
obrad. 

 
Ad. 2 
Informacja Prezydenta Miasta na temat działalności Miasta w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, iż nastąpił powrót do 
wcześniej przyjętej, lecz w ostatnich latach zaniechanej tradycji dotyczącej informacji z działalności 
Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym, w związku z nieobecności spowodowaną urlopem 
Prezydenta Miasta Włocławek Marka Wojtkowskiego, informację przedstawi Zastępca Prezydenta 
Barbara Moraczewska. 
W imieniu Prezydenta Miasta Włocławek Marka Wojtkowskiego sprawozdanie z działalności 
Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym tj. w dniach od 08 do 29 grudnia 2014r. złożyła Pani 
Barbara Moraczewska Zastępca Prezydenta informując, iż w dniu 10 grudnia br. na konferencji 
prasowej Prezydent Miasta przedstawił opinii publicznej trzech swoich zastępców, zostały nimi: Pani 
dr Elżbieta Moraczewska Zastępca Prezydenta ds. edukacji i spraw społecznych, Pani Dorota 
Grabczyńska – Zastępca Prezydenta ds. rozwoju i inwestycji oraz Pani Monika Berger – Zastępca 
Prezydenta ds. gospodarki miejskiej. W dniu 17 grudnia br. Prezydent Miasta wraz z innymi 
samorządowcami złożył kwiaty pod pomnikiem Stanisława Bechiego w 151 rocznicę jego 
rozstrzelania przez Rosjan za udział w Powstaniu Styczniowym. Również w dniu 17 grudnia Prezydent 
Miasta spotkał się ze związkowcami „Anwilu” zapoznając się z głoszonymi przez nich postulatami w 
trakcie zorganizowanej pikiety, związkowcy wyrazili swoje obawy m.inn. w sprawie planowanej w 
roku przyszłym zmianie systemu pracy z obecnego pięciobrygadowego na czterobrygadowy, 
Prezydent pozostaje w stałym kontakcie ze związkowcami, jednocześnie z ulgą przyjął informację od 
Zarządu Spółki, która zapewnia, że nie będzie zwolnień grupowych. 18 grudnia br. w ratuszu razem z 
Wiceprezydent Dorotą Grabczyńską Prezydent Miasta podjął przedstawicieli Indoramy, spotkanie 
miało charakter roboczy, zapoznawczy. Tematem rozmów były m.in. możliwości współpracy z 
Urzędem Miasta, kolejne spotkanie dotyczące konkretnych rozwiązań planowane jest w połowie 
stycznia 2015 roku. 21 grudnia wspólnie z Posłem Łukaszem Zbonikowskim, Starostą Włocławskim 
Kazimierzem Kacą oraz Burmistrzem Lubienia Kujawskiego Markiem Wilińskim, Prezydent Miasta 
Marek Wojtkowski spotkał się na terenach inwestycyjnych w Lubieniu Kujawskim. Spotkanie było 
okazją do wypracowania obszarów współpracy między Gminą Miasto Włocławek i Powiatem 
Włocławskim, samorządowcy ustalili wspólne działania. Od dnia 12 grudnia Prezydent Miasta 
uczestniczył w licznych spotkaniach wigilijnych, opłatkowych – spotkania odbyły się ze środowiskiem 
kultury, oświaty, sportowców oraz dzieci z domów dziecka i osób z niepełnosprawnością. 
 
Radni Rady Miasta nie zgłosili pytań do przedstawionej informacji. 
 

Ad. 3 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek 
na 2014 rok. 
 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, że obecnie rozpatrywany 
będzie punkt 3 porządku obrad i o jego wprowadzenie poprosił Skarbnika Miasta Janinę Radzikowską. 
 



Skarbnik Miasta Janina Radzikowska poinformowała, iż zmiana budżetu dotyczy zwiększenia 
środków budżetowych o kwotę 422 tyś. zł. W większości są to środki pochodzące z subwencji, miasto 
otrzymało zwiększoną subwencję ogólną dla powiatu stąd autopoprawka na kwotę w wysokości 
21.611 zł., a także subwencję oświatową – część jej jest rekompensatą z wypłaconych odpraw dla 
nauczycieli, 64.661 zł. otrzymano z rezerwy na zwiększenie subwencji dotyczącej wyposażenie 
placówek oświatowych dla dzieci sześcioletnich, subwencja ta była przeznaczona także dla szkół 
publicznych prowadzonych przez inne organy, zmniejsza się jednocześnie kwotę środków, jaka była 
przeznaczona na realizację projektów unijnych o 64.762 zł. gdyż dwie szkoły nie zakwalifikowały się 
do projektów Erazmus – jest to SP nr 23 i III L.O. Zwiększono środki na pomoc społeczną w wysokości 
160.000 zł.  Miasto otrzymało rekompensatę z tytułu utraconych dochodów podatku od 
nieruchomości tj. z tytułu zwolnienia ustawowego dla zakładów pracy chronionej. W związku ze 
zwiększonymi dochodami zwiększeniu ulegają także wydatki A zatem subwencję oświatową na 
wyposażenie placówek dla sześciolatków przeznacza się zarówno dla placówek miejskich jak również 
placówek prowadzonych przez inne organy, proporcjonalne do złożonych wniosków z uwagi na to, iż 
miasto nie otrzymało pełnej kwoty, o którą wnioskowało, zwiększeniu ulegają także środki na 
remonty i utrzymanie dróg powiatowych, wprowadza się nowe zadanie – Promocja województwa, na 
ten cel pozyskane zostaną środki zewnętrzne, natomiast wkład własny będzie niewielki w granicach 
1.500 zł. Nowe zadanie dotyczyć będzie pomocy społecznej w zakresie zakupu nowego samochodu 
dla Domu Dziecka „Maluch” w tej sprawie podpisana została stosowna umowa z PFRON na 
dofinansowanie tego wydatku. Zwiększone zostają środki przeznaczone dla świetlic i Poradni 
Psychologicznych jak również Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego na wypłaty nagród 
jubileuszowych i odpraw.      
Pani Skarbnik Janina Radzikowska w imieniu Pana Prezydenta poprosiła o przyjęcie przez Radę Miasta 
zaproponowanych w budżecie zmian wraz z autopoprawką. 
 
Opinie komisji stałych Rady Miasta. 
 
Projekt uchwały został rozpatrzony przez Komisję Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta, w imieniu, 
której Przewodnicząca Komisji radna Olga Krut-Horonziak odczytała opinię: 
Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta Rady Miasta Włocławek obradując w dniu 22 grudnia 
br. rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 2014 rok. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności dziesięciu członków Komisji za wydaniem 
pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały członkowie Komisji opowiedzieli się jednomyślnie. 
 
Projekt uchwały rozpatrywała także Komisja Edukacji, w imieniu, której Przewodnicząca Komisji 
radna Mariola Gawłowska odczytała opinię: 
Komisja Edukacji Rady Miasta na posiedzeniu w dniu 22 grudnia br. jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała przedłożony projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
miasta Włocławek na 2014 rok. 
Głosowanie przeprowadzone zostało w obecności siedmiu członków Komisji. 

 
Ww. uchwała była również przedmiotem obrad Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej w 
imieniu, której opinię odczytał Przewodniczący Komisji radny Tomasz Nagala: 
Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 2014 rok. 
Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało dziewięciu członków Komisji, głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się nie stwierdzono. 
Wobec braku dyskusji ze strony radnych na temat ww. projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. 
 



W wyniku przeprowadzonego głosowania za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały wraz z 
autopoprawką radni Rady Miasta Włocławek opowiedzieli się jednomyślnie. 
W głosowaniu wzięło udział 23 radnych, głosów przeciwnych oraz wstrzymujących się nie 
stwierdzono. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, iż 
uchwała została podjęta przez Radę Miasta Włocławek w zaproponowanym brzmieniu. 
 
Uchwała - załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Ad. 4 
Projekt uchwały w sprawie wydatków budżetowych, których niezrealizowane planowane 
kwoty nie wygasają z końcem roku budżetowego 2014. 
 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, że obecnie rozpatrywany 
będzie punkt nr 4 porządku obrad a wprowadzenia do zagadnienia dokona Skarbnik Miasta Janina 
Radzikowską. 
 
Skarbnik Miasta Janina Radzikowska wyjaśniła, że corocznie zachodzi potrzeba przyjęcia środków, 
które nie wygasają z końcem roku budżetowego. Zgodnie z Ustawą o Finansach Publicznych środki te 
podlegają procedurze Ustawy o zamówieniach publicznych oraz muszą zostać zrealizowane do 30 
czerwca roku następnego. Proponowana wysokość kwoty, która nie wygasa z końcem roku 
budżetowego to 6.882.498 zł. większość tej kwoty stanowią zadania inwestycyjne, na które zostały 
podpisane umowy z wyjątkiem zadania dotyczącego zakupu samochodu dla Domu Dziecka Maluch, a 
podjęcie uchwały pozwoli na rozpoczęcie procedury jeszcze w roku bieżącym gdyż umowy z PFRON 
musi zostać zrealizowana w I kwartale 2015 roku. Środki, które nie zostaną zrealizowane do dnia 30 
czerwca zostaną przyjęte, jako dochody do budżetu.  
Pani Skarbnik Janina Radzikowska w imieniu Pana Prezydenta poprosiła o przyjęcie przez Radę Miasta 
przedłożonego projektu uchwały w zaproponowanym brzmieniu. 
 
Opinie Komisji Stałych Rady Miasta 
 
Projekt uchwały został rozpatrzony przez Komisję Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta, w imieniu, 
której Przewodnicząca Komisji radna Olga Krut-Horonziak odczytała następującą opinię: 
Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta Rady Miasta Włocławek podczas obrad, które odbyły 
się w dniu 22 grudnia br., rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały 
w sprawie wydatków budżetowych, których niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z 
końcem roku budżetowego 2014. 
 W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności dziesięciu członków Komisji za wydaniem 
pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały członkowie Komisji opowiedzieli się jednomyślnie. 
Wobec braku dyskusji ze strony radnych na temat ww. projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały radni 
Rady Miasta Włocławek opowiedzieli się jednomyślnie. 
W głosowaniu wzięło udział 22 radnych, głosów przeciwnych oraz wstrzymujących się nie 
stwierdzono. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, iż 
uchwała została podjęta przez Radę Miasta Włocławek w zaproponowanym brzmieniu. 
 
Uchwała - załącznik nr 4 do protokołu. 
 



Ad. 5 
 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Prezydenta Miasta Włocławek. 
 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski dokonując wprowadzenia do projektu 
uchwały poinformował, iż stosunek pracy Prezydenta jest nawiązywany na podstawie wyboru, który 
trwa na czas określony, zwany kadencją.  
Zgodnie z art. 8 ustawy z dnia 21 listopada 2009 r o pracownikach samorządowych pracodawcą 
Prezydenta jest urząd miasta. Czynności z zakresu prawa pracy wobec Prezydenta związane z 
nawiązaniem i rozwiązaniem stosunku pracy, wykonuje Przewodniczący Rady Miasta, zaś 
wynagrodzenie Prezydenta ustala Rada Miasta w drodze uchwały. 
Dyspozycje §3, § 6 i § 7 Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 marca 2009r. w sprawie 
wynagradzania pracowników samorządowych wraz z późniejszą zmianą określają granice wysokości 
wynagrodzenia, wysokość dodatku specjalnego oraz dodatku za wieloletnią pracę.  
Uchwała o ustaleniu wysokości wynagrodzenia jest aktem kształtującym treść indywidualnego 
stosunku pracy konkretnej osoby. Byt takiej uchwały ustaje z chwilą rozwiązania stosunku pracy z 
Prezydentem. Stąd konieczność podjęcia nowej uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla 
Prezydenta Miasta Włocławek. 
 
Opinie Komisji Stałych Rady Miasta 
 
Projekt uchwały rozpatrywała Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta, w imieniu, której 
Przewodnicząca Komisji radna Olga Krut-Horonziak odczytała następującą opinię: 
Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta Rady Miasta Włocławek obradując w dniu 22 grudnia 
br. rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Prezydenta Miasta Włocławek. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności dziesięciu członków Komisji za wydaniem 
pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały członkowie Komisji opowiedzieli się jednomyślnie. 
Wobec braku dyskusji ze strony radnych na temat ww. projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały radni 
Rady Miasta Włocławek opowiedzieli się jednomyślnie. 
W głosowaniu wzięło udział 22 radnych, głosów przeciwnych oraz wstrzymujących się nie 
stwierdzono. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, iż 
uchwała została podjęta przez Radę Miasta Włocławek w zaproponowanym brzmieniu. 
 
Uchwała - załącznik nr 5 do protokołu.  
 

Ad.6 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego sytuacji w Zakładach Grupy 
„Anwil” S.A. we Włocławku. 
 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poprosił o wprowadzenie do zagadnienia 
radnego Janusza Dębczyńskiego Przewodniczącego Klubu Prawa i Sprawiedliwości. 
Radny Janusz Dębczyński poinformował, iż został przekazany radnym projekt uchwały wraz z 
propozycją stanowiska w ww. sprawie, którą radny złożył w imieniu Klubu radnych Prawa i 
Sprawiedliwości na początku obrad z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad. Radny stwierdził, iż 
uważa, że zaproponowane stanowisko jest wyważone i oddaje ocenę całości sytuacji panującej od 



dłuższego czasu w spółkach funkcjonujących w ramach grupy „Anwil”i jako wnioskodawca radny 
poprosił o przyjęcie przez Radę Miasta stanowiska w zaproponowanym brzmieniu. 
 

Dyskusja: 
 
Radny Krzysztof Kukucki w swojej wypowiedzi zwrócił uwagę na pewien błąd logiczny, który wkradł 
się na początku stanowiska, wskazując, iż do grupy „Anwil” nie należy spółka PKN Orlen S.A. jest 
odwrotnie, a mianowicie to spółki „Anwil S.A” funkcjonują w grupie PKN Orlen S.A. Ponadto 
stanowisko zawiera także błędy ortograficzne, które z pewnością zostaną zauważone przez 
Wiceprzewodniczącą Rady Miasta radną Joannę Borowiak. 
Radny Krzysztof Kukucki poinformował, że Klub radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej chciałby 
wnieść zmiany do treści zaproponowanego stanowiska, rozszerzając go w miejscu poprzedzającym 
ostatni akapit o następującą treść: 

 Społeczność lokalna Włocławka ma wrażenie, że Minister Skarbu wspierany przez parlamentarną 
większość PO,PSL nie ma pomysłu na funkcjonowanie całej branży chemicznej w Polsce, niestety 
wpływa to niekorzystnie na sytuację we włocławskim „Anwilu”. Duża rotacja na stanowisku Prezesa 
Zarządu, a przez to brak stabilności rozwoju firmy powoduje, że ograniczone są środki na rozwój i 
modernizację. Kolejne podmioty funkcjonujące w Grupie „Anwil” S.A wypierane są przez spółki 
należące do PKN „Orlen”, co skutkuje stałym ograniczaniem zatrudnienia, kolejnym krokiem jest 
reorganizacja systemu pracy. W związku z powyższym oczekujemy od Ministra Skarbu Państwa 
wnikliwej analizy sytuacji spółki.   

Głos zabrał Przewodniczący Klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości radny Janusz Dębczyński, który 
poinformował, że nie wyklucza możliwości zmiany zapisu akapitu wskazanego przez radnego 
Krzysztofa Kukuckiego, natomiast, jako wnioskodawca podtrzymuje dalszą treść stanowiska w 
zaproponowanym brzmieniu, choć rozumie, iż radni SLD mają swoje ambicje, by wskazać, że to rząd 
PO-PSL jest jedynym winnym zaistniałej sytuacji.  
Wiceprzewodnicząca Rady Miasta radna Joanna Borowiak w swojej wypowiedzi odniosła się do 
uwag radnego Krzysztofa Kukuckiego na temat błędów ortograficznych znajdujących się w 
przedłożonym stanowisku, informując radnego, iż zaprezentowane stanowisko nie zawiera błędów 
ortograficznych.  
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski stwierdził, iż z uwagi na ważność 
zagadnienia chciałby, aby stanowisko zaprezentowane przez Przewodniczącego Klubu radnego 
Janusza Dębczyńskiego zostało przyjęte przez Radę Miasta gdyż jest ono do zaakceptowania przez 
wszystkie kluby radnych, dlatego też Przewodniczący poinformował, że nie jest zwolennikiem 
rozszerzenia stanowiska o zmianę zaproponowaną przez radnego Krzysztofa Kukuckiego, ale wobec 
zgłoszenia innej propozycji dotyczącej treści stanowiska Przewodniczący Rady poprosił o przedłożenie 
przez radnego Krzysztofa Kukuckiego zmiany tej w formie pisemnej, w celu możliwości procedowania 
nad jej treścią poprzez głosowanie.   
Radny Krzysztof Kukucki wyjaśnił, że z jego wiedzy wynika, iż po skrócie „nr” nie stawia się kropki 
stąd wątpliwość, natomiast w związku z sugestią Przewodniczącego Rady, radny poprosił o 5 
minutową przerwę w obradach, by móc przygotować wniosek. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miasta radna Joanna Borowiak poinformowała radnego Krzysztofa 
Kukuckiego, iż sprowadzanie dyskusji nad tak ważnym stanowiskiem dla miasta i dla włocławian do 
tego poziomu jest niestosowne, ponadto radna wyjaśniła, iż wskazany błąd nie jest błędem 
ortograficznym i można go zaliczyć do typu błędów pisarskich, dodała również, iż radni nie spotkali 
się po to, aby prowadzić tego rodzaju nie merytoryczne dyskusje, które są oceniane przez 
mieszkańców, zaapelowała jednocześnie o zachowanie spokoju. 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, iż w związku z propozycją 
radnego Krzysztofa Kukuckiego ogłasza 5 minutową przerwę w obradach. 
 
Przerwa w obradach 



 
Wznowienie obrad po przerwie. 
 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, że wpłynął wniosek Klubu 
radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej na temat wprowadzenia zmian do stanowiska Rady Miasta 
Włocławek w sprawie sytuacji w Zakładach Grupy „Anwil” stanowiącego załącznik do uchwały Rady 
Miasta polegających na:  

1. Zastąpienie akapitu pierwszego następującą treścią: 

 Rada Miasta Włocławek wyraża zaniepokojenie sytuacją w spółkach „Anwil” S.A we Włocławku 
funkcjonujących w grupie PKN Orlen. 
2. Dodanie przed akapitem ostatnim następującej treści: 

 Społeczność lokalna Włocławka ma wrażenie, że Minister Skarbu wspierany przez parlamentarną 
większość PO-PSL nie ma pomysłu na funkcjonowanie całej branży chemicznej w Polsce, niestety 
wpływa to niekorzystnie na sytuację we włocławskim „Anwilu”. Duża rotacja na stanowisku 
Prezesa Zarządu, przez to brak stabilizacji rozwoju firmy powoduje, że ograniczone są środki na 
rozwój i modernizację firmy. Kolejne podmioty funkcjonujące w grupie „Anwil” S.A. wypierane są 
przez spółki należące do PKN Orlen, co skutkuje stałym ograniczeniem zatrudnienia.    
Podpisał Przewodniczący Klubu radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej Pan Krzysztof Kukucki.     

Głos zabrał wnioskodawca radny Janusz Dębczyński, który wyjaśnił, że podtrzymuje swoją zgodę na 
zmianę zaproponowaną w pierwszym akapicie przez Klub SLD, o czym informował uprzednio, radny 
poprosił, aby poddając wniosek SLD pod głosowanie w pierwszej kolejności przegłosować wskazaną 
poprawkę, natomiast pozostałą część zmian radny proponuje odrzucić. 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, iż poddaje pod głosowanie 
cały wniosek zgłoszony przez radnego Krzysztofa Kukuckiego w imieniu Klubu radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej z zaproponowanymi zmianami. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 22 radnych, za przyjęciem zgłoszonego 
wniosku w zaproponowanym brzmieniu opowiedziało się 7 radnych, przy 15 głosach przeciwnych 
oraz braku głosów wstrzymujących się. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, iż 
przedstawiony wniosek nie uzyskał aprobaty Rady Miasta. 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, iż w następnej 
kolejności poddaje pod głosowanie wniosek radnego Janusza Dębczyńskiego wraz ze zmianą zawartą 
w pierwszym akapicie, o czym była mowa wcześniej o treści: „ Rada Miasta Włocławek wyraża 
zaniepokojenie sytuacją w spółkach „Anwil” S.A we Włocławku funkcjonujących w grupie PKN Orlen. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych za wnioskiem wraz z 
zaproponowana zmianą radni Rady Miasta opowiedzieli się jednomyślnie. 
Tym samym Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, iż 
przedstawiony wniosek uzyskał aprobatę radnych i będzie stanowić oficjalne stanowisko Rady 
Miasta w powyższej sprawie. 
 
Uchwała- załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Ad.7 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci przedszkoli publicznych i 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasto 
Włocławek. 
 
Wprowadzenia do zagadnienia dokonała Dyrektor Wydziału Edukacji Bożena El- Maaytah, która 
poinformowała, że od chwili powstania Przedszkola nr 22 ( 30 lat) funkcjonowało ono pod adresem 
ul. Żwirowa 101. We wrześniu br. pojawiła się konieczność wyjaśnienia prawidłowości usytuowania 
ogrodzenia oddzielającego działkę należącą do Przedszkola od gruntów należących do Spółdzielni 



Mieszkaniowej. Po dokonaniu analizy materiałów zgromadzonych w państwowym zasobie 
geodezyjnym i kartograficznym okazało się, że na skutek błędu działce, na której usytuowane jest 
Przedszkole nr 22 przypisano niewłaściwy adres- Żwirowa 101. W związku z tym, Prezydent Miasta 
Włocławek wydał zawiadomienie o ustaleniu numeru porządkowego dla nieruchomości – działki 
ewidencyjnej nr 43/4, na której znajduje się budynek Przedszkola nr 22, co wiąże się ze zmianą 
adresu Przedszkola Publicznego nr 22 we Włocławku z ulicy Żwirowej 101 na ulicę Toruńską 101. Tym 
samym konieczne jest uporządkowanie stanu formalno – prawnego i podjęcie niniejszej uchwały jest 
uzasadnione. 
 
Opinie Komisji stałych Rady Miasta 
 

Przewodnicząca Komisji Edukacji Mariola Gawłowska poinformowała, że podczas posiedzenia Komisji 
Edukacji w dniu 22 grudnia br. pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowano przedmiotowy projekt 
uchwały, za którym opowiedziało się siedmioro członków Komisji. 
Wobec braku uwag oraz dyskusji o ww. projekcie uchwały Przewodniczący Rady Miasta przystąpił do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci 
przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
Gminę Miasto Włocławek.  

 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych Przewodniczący Rady Miasta, 
Radny Jarosław Chmielewski stwierdził, że przedstawiony projekt uchwały został przyjęty 
jednomyślnie przez Radę Miasta Włocławek. 

  
 Uchwała – załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.8 
Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Włocławek 
na realizację w 2014 roku zadań na rzecz osób niepełnosprawnych. 
 
Wprowadzenia do zagadnienia dokonała Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie Mariola 
Jarzembowska, która poinformowała, że podjęcie zaproponowanej uchwały wynika z konieczności 
zabezpieczenia w stopniu maksymalnym potrzeb zgłaszanych przez osoby niepełnosprawne w 
zakresie dofinansowania zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki 
pomocnicze. Niniejszą uchwałą wnosi się o dokonanie przesunięć na w/w zadanie środków z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych pozostających z rozliczenia wydatków 
poniesionych na finansowanie kosztów szkolenia i przekwalifikowania zawodowego osób 
niepełnosprawnych oraz uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach 
rehabilitacyjnych. Zmiana uchwały w powyższym zakresie umożliwi wykorzystanie w całości 
przyznanych przez Zarząd Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych Gminie 
Miasto Włocławek środków na realizację w 2014 roku zadań na rzecz osób niepełnosprawnych. 
Powyższa propozycja została pozytywnie zaopiniowana przez Społeczną powiatową Radę d/s 
Niepełnosprawnych.  
 
Opinie Komisji stałych Rady Miasta 

W imieniu Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej Rady Miasta opinię przedstawił 
Przewodniczący Komisji, Radny Tomasz Nagala, który stwierdził, że Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki 
Społecznej pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przyznanych 



Gminie Miasto Włocławek na realizację w 2014 roku zadań na rzecz osób niepełnosprawnych.  Za 
przyjęciem głosowało ośmiu członków Komisji, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie 
stwierdzono.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady Miasta, Radny Jarosław Chmielewski 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w 
sprawie podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
przyznanych Gminie Miasto Włocławek na realizację w 2014 roku zadań na rzecz osób 
niepełnosprawnych.  Za przyjęciem projektu uchwały opowiedzieli się wszyscy radni obecni na sali 
w liczbie 23 osób.  
 
Uchwała- załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad.9 
Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wysokości oraz szczegółowych warunków 
i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie, 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 
specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi, szczególnych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia z opłat, trybu ich pobierania wraz z autopoprawką 
 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką omówiła Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Mariola Jarzembowska poinformowała, że świadczenie usług opiekuńczych dla osób potrzebujących 
w miejscu zamieszkania, Gmina Miasto Włocławek powierza Organizacjom Pozarządowym zgodnie z 
ustawą z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie.  Stąd 
wysokość stawki wynika bezpośrednio z rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert.  MOPR aktualnie 
realizuje usługi opiekuńcze na podstawie umów zawartych na czas określony tj. od 1 stycznia 2013 
roku do 31 grudnia 2014 roku. W związku z faktem rozstrzygniętego konkursu od 1 stycznia 2015 
roku obowiązywać będą nowe umowy na realizację w/w zadania. W wyniku konkursu wybrano cztery 
oferty na świadczenie usług opiekuńczych w rejonach poszczególnych osiedlowych Sekcji Pomocy 
Społecznych. Nr 1 „Śródmieście”, Nr 2 „Zazamcze”, Nr 3 „Wschód”, Nr 4 „Południe”. Wysokość stawki 
jednostkowej za jedną godzinę usług opiekuńczych określone na poziomie 15,50 zł. Projekt uchwały 
został poddany konsultacjom, biorąc powyższe pod uwagę Dyrektor MOPR wniosła o podjęcie 
uchwały w zaproponowanym brzmieniu. 
 
Opinie Komisji stałych Rady Miasta. 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej Radny Tomasz Nagala poinformował, że 
Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej Rady Miasta podczas swojego posiedzenia w dniu 22 
grudnia 2014r. pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. W głosowaniu wzięło 
udział ośmioro członków Komisji.  
 
W związku z brakiem zgłoszeń do przeprowadzenia dyskusji Przewodniczący Rady Miasta, Radny 
Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku celowego na 
ekonomiczne usamodzielnienie, szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi, szczególnych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia z opłat, trybu ich pobierania wraz z autopoprawką. 



 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych Przewodniczący Rady Miasta, 
Radny Jarosław Chmielewski stwierdził, że przedstawiony projekt uchwały uzyskał akceptację i 
został podjęty jednomyślnie przez Radę Miasta Włocławek. 
 
 Uchwała – załącznik 9 do protokołu. 
 

Ad. 10 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Miasto Włocławek z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2015. 
 
Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała Dyrektor Wydziału Promocji Zdrowia i Polityki 
Społecznej Małgorzata Ziółkowska informując, że ww. program jest wynikiem realizacji przepisów 
ustawy o wolontariacie i zawiera wszystkie elementy wymagane ustawą takie jak określenie celu 
głównego oraz celów szczegółowych programu, zasady współpracy z organizacjami i zakres 
przedmiotowy programu, formy współpracy. Program został poddany konsultacjom społecznym, 
które przebiegały trzyetapowo, uzyskał pozytywna opinię Miejskiej Rady Działalności Pożytku 
Publicznego z niewielkimi uwagami, które zostały uwzględnione w Programie. 
 
Opinie Komisji stałych Rady Miasta 
 
Opinię o ww. projekcie uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki 
Społecznej informując, iż Komisja podczas obrad w dniu 22 grudnia 2014 roku jednomyślnie 
pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały. Za jego przyjęciem głosowało 9 członków 
Komisji, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie stwierdzono. 
 
Wobec braku dyskusji oraz uwag ze strony radnych na temat ww. projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały radni 
Rady Miasta Włocławek opowiedzieli się jednomyślnie. 
W głosowaniu wzięło udział 23 radnych, głosów przeciwnych oraz wstrzymujących się nie 
stwierdzono. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, iż 
uchwała została podjęta przez Radę Miasta Włocławek w zaproponowanym brzmieniu. 
 
Uchwała – załącznik nr 10 do protokołu. 

 
Ad. 11 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok wraz z 
autopoprawką. 
 
Przedmiotowy projekt uchwały omówiła także Dyrektor Wydziału Promocji Zdrowia i Polityki 
Społecznej Małgorzata Ziółkowska informując, że obowiązek wprowadzenia przez Gminę działań 
związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych wynika z dwóch ustaw. Z 
ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz z ustawy o 
przeciwdziałaniu narkomanii. Środki przeznaczone na realizację Programu pochodzą z opłat za 
wydanie zezwoleń na sprzedaż wyrobów alkoholowych. Program jest opracowywany w ten sposób, 
że w dużej części stanowi kontynuację działań lat poprzednich, gdy tylko takie działania mogą 



przynieść pożądane rezultaty. Program uwzględnia także rekomendację PARPA, został przedstawiony 
Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, przeprowadzone zostały także 
konsultacje z podmiotami, które współpracują przy realizacji Programu. 
 
Opinie Komisji stałych Rady Miasta 
 
Opinię do ww. projektu uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki 
Społecznej informując, iż Komisja podczas obrad w dniu 22 grudnia 2014 roku jednomyślnie 
pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały uwzględniając wniosek Komisji o rozszerzenie 
projektu uchwały o następujący zapis – „ monitorowanie liczby osób hospitalizowanych pod 
wpływem alkoholu i narkotyków”. 
 Za przyjęciem uchwały wraz z wnioskowanym zapisem głosowało 9 członków Komisji, głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się nie stwierdzono. 
 
 Dyskusja 
 
Radna Olga Krut-Horonziak poinformowała, iż w roku 2013 Komisja Rewizyjna zgodnie z przyjętym 
planem kontroli, przeprowadziła w dniach od 10 grudnia 2013 do 06 stycznia 2014 kontrolę w 
zakresie prawidłowości realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2012 rok. Radna podkreśliła, iż rzeczywisty czas trwania kontroli wyniósł 13 dni i 
został jeszcze skrócony z uwagi na okres świąteczny oraz nieobecność Dyrektor Wydziału Promocji 
Zdrowia i Polityki Społecznej spowodowaną chorobą - do dni 9. W dniu 03 marca 2014 roku 
sporządzony został protokół z ww. kontroli, który zawierał wnioski odczytane przez radną: 

1. Zespół Kontrolny stwierdza, że podczas trwania kontroli Dyrektor Wydziału Promocji Zdrowia 
i Polityki Społecznej Małgorzata Ziółkowska utrudniała nie tylko przeprowadzenie kontroli w 
zleconym zakresie, lecz wpływała także na jej przebieg decydując, jakie materiały 
udostępnione zostaną Zespołowi Kontrolnemu podważając tym samym istotę kontrolnej roli 
Rady Miasta nad działaniami realizowanymi przez Prezydenta Miasta Andrzeja Pałuckiego. 
Opisana sekwencja zdarzeń jest kolejnym negatywnym przykładem działań 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta radnego Macieja Jarzembowskiego, który 
bez jakiegokolwiek kontaktu z Zespołem Kontrolnym instruował kontrolowanych własną 
interpretacją, co do zakresu kontroli zleconego zadania. Działanie to miało wpływ na 
zachowanie urzędników na temat udzielanych informacji. Jest to poparte dokumentami i 
dokładnym opisem. 

2. Zespół Kontrolny stwierdza, że Dyrektor Wydziału Promocji Zdrowia i Polityki Społecznej 
wykazała brak wiedzy w każdym aspekcie kontrolowanych zagadnień. Za karygodne należy 
uznać posługiwanie się kłamstwem i lekceważące traktowanie Zespołu Kontrolnego mające 
odbicie w dezinformacji na temat miejsca i czasu uzyskania niezbędnych materiałów. 

3. Zespół Kontrolny nie otrzymał istotnych informacji poza znanym członkom Zespołu 
Kontrolnego corocznym sprawozdaniem w zakresie kontrolowanych zagadnień - w jaki 
sposób statystyki, które od lat znajdują się na tym samym poziomie w zakresie 
przeciwdziałania alkoholizmowi są przedmiotem merytorycznych analiz i ocen 
poszczególnych działań przekładanych następnie na wypracowanie rzeczywistych działań 
projektów dających szansę na zmianę sytuacji w ww. obszarze. Zespół Kontrolny stwierdza, 
że coroczne plany i składane Radzie Miasta sprawozdania w kontrolowanym obszarze 
cechują się dużym schematyzmem i są odzwierciedleniem pracy urzędników 
ukierunkowanych na tzw. „odhaczanie” tematu, a nie na jego rozwiązywanie lub 
zminimalizowanie skutków, które dotyczą poruszanych zagadnień. 

4. Zespół Kontrolny stwierdza, że jedyne materiały mające obrazować kompleksowość i 
kompendium działań w kontrolowanym obszarze, jakie zostały udostępnione przez Dyrektora 
Wydziału Promocji Zdrowia i Polityki Społecznej to umowy zlecenia począwszy od procedury 
zamówień do rozliczeń pod względem finansowym i merytorycznym, wyłącznie w 



zestawieniu z ofertą. Należy podkreślić, że nie uzyskano informacji jak zamawiane działania i 
wydatkowane na nie środki rzeczywiście pozytywnie wpływały w kontrolowanym 2012 roku 
na szereg aspektów związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych. 
Wszystkie sprawozdania były rutynowo rozliczane według schematu tzn. – przeszkolono, - 
zapoznano, - przeprowadzono, - zapłacono. Nie uzyskano żadnych materiałów jak i 
odpowiedzi czy zawierane umowy i programy były kontrolowane merytorycznie w trakcie 
realizacji i ich dalszej przydatności. 

5. Zespół Kontrolny stwierdza, że nie znajduje żadnego uzasadnienia dla odmowy przez 
Dyrektora MOPR Edyty Wiśniewskiej na polecenie Dyrektora Wydziału Promocji Zdrowia 
zapoznania się z obszarem tzw. niebieskiej karty – bez wniosku dotyczącego indywidualnych 
spraw, powiązanego w sposób oczywisty z problematyką alkoholową i jej skutkami w tym 
także z przemocą w rodzinie. Nie do przyjęcia jest sytuacja, w której jednostka samorządowa 
wykonuje zadania w obszarze przeciwdziałania alkoholizmowi nie przedstawiając żadnych 
analitycznych opracowań w zakresie efektów swojej pracy w tym działań związanych z 
niebieską kartą. Zespół Kontrolny stwierdza, że objęcie stanowiska Dyrektora Wydziału 
Promocji Zdrowia i Polityki Społecznej przez Panią Małgorzatę Ziółkowską w wyniku decyzji 
Prezydenta Miasta Andrzeja Pałuckiego skutkuje brakiem niezbędnej na tym stanowisku 
kompetencji merytorycznej i doświadczenia zawodowego, skutkujących brakiem 
umiejętności kierowania powierzonymi zadaniami.  

6. Zespół Kontrolny uznaje za niezbędne przeprowadzenie przez specjalistyczne instytucje 
naukowe analitycznych badań całości zagadnień kontrolowanej problematyki, co pozwoli 
skorzystać nie tylko z dorobku naukowego, ale i zapoznać się z doświadczeniami innych miast 
i zmieni utrwalony schemat działań i pracy. Zespół Kontrolny składa do Przewodniczącego 
Rady Miasta Włocławek Stanisława Wawrzonkoskiego i Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Rady Miasta radnego Macieja Jarzembowskiego wniosek i wniesienie do planu kontroli 
Komisji Rewizyjnej na 2014 rok kontroli w Miejskim Ośrodku Pomocy Rodzinie zagadnień 
obejmujących przeciwdziałanie alkoholizmowi i przemocy w rodzinie. Członkami Zespołu 
Kontrolnego byli następujący radni : Sławomir Bieńkowski, Jarosław Chmielewski, Olga Krut-
Horonziak, Marek Stelmasik.  
Według obowiązującego prawa i Statutu powyższy protokół z przeprowadzonej kontroli 
został przekazany Prezydentowi Miasta Andrzejowi Pałuckiemu w dniu 11 marca 2014 roku. 
W związku z tym, iż do 04 kwietnia 2014 roku Prezydent Miasta nie zajął żadnego stanowiska 
w sprawie przekazanego protokołu, tym samym nie zastosował się do obowiązujących w 
Statucie Miasta Włocławek par. 117 i 118 ust 1 -4, dlatego Zespół Kontrolny wystąpił do 
Przewodniczącego Rady Miasta Stanisława Wawrzonkoskiego i Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej radnego Macieja Jarzembowskiego o wprowadzenia na najbliższe posiedzenie 
Komisji Rewizyjnej rozpatrzenia ww. protokołu z kontroli. 
Proponowane działania nie zostały podjęte przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej ani 
też przez Przewodniczącego Rady Miasta. W dniu 13 maja 2014r. Przewodniczący Rady 
Miasta wystosował pismo do członka Zespołu Kontrolnego będącego odpowiedzią na 
uprzednie pismo wnioskujące o braku stanowiska Prezydenta Miasta w sprawie protokołu 
pokontrolnego, w którym informuje, że Prezydent Miasta w skierowanym piśmie nie został 
pouczony, że powinien udzielić odpowiedzi w trybie par. 117 Statutu Miasta Włocławek oraz, 
że protokół zawierał sformułowania, że zostaje przekazany do wiadomości Prezydentowi 
Miasta, co jest nieprawdą i fakt ten można sprawdzić w dokumentach przekazanych 
Prezydentowi Miasta.  

Radna Olga Krut- Horonziak stwierdziła, iż wobec zaistniałej sytuacji oraz zdarzeń, które przedstawiła 
- sprawy tej z uwagi na ważność zagadnienia nie można pozostawić bez dalszego biegu i jej zdaniem 
w dalszym ciągu jest aktualny wniosek o przeprowadzenie kontroli w tematyce dotyczącej 
prawidłowej realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
biorąc pod uwagę przedstawione fakty. 



Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski stwierdził, iż niebawem Rada Miasta 
będzie procedować nad projektem uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2015 a 
zatem zasadnym będzie, aby znalazł się tam temat dotyczący przeprowadzenia kontroli w MOPR, 
ponadto Przewodniczący zauważył, iż zasadnym byłoby, aby na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej 
zapoznać radnych z ww. protokołem wypracowanym przez Zespół Kontrolny. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miasta radna Ewa Szczepańska odniosła się do zapisu zawartego w 
rozdziale III przedłożonego Programu, który brzmi: „ Realizatorzy Programu oraz zasady jego realizacji 
sposoby finansowania i zasady wynagradzania członków Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych” informując, iż realizatorami Programu są m.in. Miejska Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w składzie 12 osobowy, dlatego też Pani radna zaproponowała, aby w 
podtytule na str. 11 dotyczącym zasad wynagradzania członków Miejskiej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych we Włocławku wprowadzić, jako punkt 6 następującą treść zapisu: 
„ Członkowi Komisji będącemu jednocześnie pracownikiem jednostki organizacyjnej Urzędu Miasta 
Włocławek przysługuje wynagrodzenie, o którym mowa w punkcie 1, 2, 3 jeżeli czynności, o których 
mowa wykonywane będą poza ustalonym wymiarem czasu pracy określonym przez pracodawcę”. 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji oraz innych propozycji zmian Przewodniczący Rady Miasta radny 
Jarosław Chmielewski poinformował, iż w związku z tym, że został zgłoszony przez radną Ewę 
Szczepańską formalny wniosek w sprawie zmian zapisów w treści projektu ww. uchwały w 
zaprezentowanym brzmieniu, zatem poddaje pod głosowanie przyjęcie przedstawionej zmiany. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 24 radnych, za przyjęciem zaproponowanej 
zmiany opowiedziało się 19 radnych przy braku głosów przeciwnych oraz 5 głosach wstrzymujących 
się.  
Następnie Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie 
przyjęcie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok wraz z 
autopoprawką oraz wnioskiem zgłoszonym przez radna Ewę Szczepańska. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 24 radnych, za przyjęciem uchwały radni 
opowiedzieli się jednomyślnie głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie stwierdzono. 
Tym samym Rada Miasta podjęła ww. uchwałę. 
 
Uchwała – załącznik nr 11 do protokołu 
 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski zarządził 15 minutową przerwę 
w obradach. 
 
 

Przerwa w obradach 

Wznowienie obrad po przerwie. 

 

Ad. 12 

Projekty uchwał w sprawie zlecenia przeprowadzenia kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Włocławek. 
 
Wprowadzenia do zagadnienia dokonała Przewodnicząca Klubu radnych Platformy Obywatelskiej 
radna Ewa Szczepańska, która poinformowała, iż wobec niejasności dotyczących spraw 
własnościowych w Spółce Zieleń Miejska, w której gmina miasto Włocławek posiadała udziały, 
zachodzi potrzeba przeprowadzenia postępowania kontrolnego przez Komisję Rewizyjna Rady 
Miasta, w celu wyjaśnienia, czy nie doszło do niekorzystnego rozporządzania majątkiem gminnym. 



Ponadto radna Ewa Szczepańska dokonała również wprowadzenia do kolejnego projektu uchwały, o 
która został rozszerzony porządek obrad, a mianowicie o projekt uchwały w sprawie 
przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta postępowania kontrolnego, w zakresie 
działań związanych z zadaniem „Przebudowa Drogi Krajowej Nr 91”. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miasta wyjaśniła, że mając na względzie uchwałę Zespołu Orzekającego 
NIK należy stwierdzić, iż zachodzi konieczność przeprowadzenia postępowania wyjaśniającego w 
zakresie realizacji ww. inwestycji oraz przeanalizowania ustaleń dokonanych przez NIK w tej sprawie. 
Ponadto radna wyjaśniła, iż dlatego zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad obydwu 
uchwał dotyczących działań kontrolnych gdyż jej zdaniem nowy Prezydent obejmujący zadania 
swojego poprzednika powinien mieć transparentność działań, które zostawia poprzednik.  
Wobec braku głosów w dyskusji oraz uwag do przedstawionych zagadnień Przewodniczący Rady 
Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie zlecenia 
przeprowadzenia kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Włocławek w zakresie działań 
Prezydenta Miasta Włocławek, związanego z wszelkimi sprawami dotyczącymi Spółki Zieleń 
Miejska spółka z o.o. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 22 radnych za przyjęciem uchwały w 
zaproponowanym brzmieniu opowiedziało się 15 radnych, przy jednym głosie przeciwnym oraz 6 
głosach wstrzymujących się.  
Wobec uzyskanego wyniku głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta. 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zlecenia przeprowadzenia kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Włocławek, w zakresie działań związanych z zadaniem „ Przebudowa Drogi Krajowej Nr 91”. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych za przyjęciem uchwały w 
zaproponowanym brzmieniu opowiedziało się 15 radnych przy jednym głosie przeciwnym oraz 7 
głosach wstrzymujących się. 
Wobec uzyskanego wyniku głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta. 
 
Uchwały – załącznik nr 12 i nr 13 do protokołu. 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miasto Włocławek do 
Projektu współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 
Osi priorytetowej 5 Wzmocnienie konkurencyjności przedsiębiorstw Działania 5.5 
Promocja i Rozwój Markowych Produktów w Ramach Projektu Własnego Województwa 
Kujawsko – Pomorskiego „Kujawsko – Pomorskie – kreatywne wsparcie marki regionu” 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 
2007 – 2013. 
 
Wprowadzenia do projektu uchwały dokonała w imieniu Prezydenta Miasta Włocławka, Pana Marka 
Wojtkowskiego Małgorzata Grzybowska inspektor d/s promocji miasta Wydziału Komunikacji 
Społecznej i Promocji, która zwróciła się o podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
przystąpienie Gminy Miasto Włocławek do Projektu współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ramach Osi priorytetowej 5 Wzmocnienie konkurencyjności 
przedsiębiorstw Działania 5.5 Promocja i Rozwój Markowych Produktów w Ramach Projektu 
Własnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego „Kujawsko-Pomorskie – kreatywne wsparcie marki 
regionu” Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2007 – 
2013. 
Pani Małgorzata Grzybowska poinformowała, że celem ogólnym ww. projektu pn. Promocja 
województwa kujawsko-pomorskiego w programie telewizyjnym „Pianobus Tomka Stroynowskiego” 
jest spowodowanie wzrostu rozpoznawalności marki województwa poprzez promocję regionalnych 
firm i atrakcji turystycznych regionu w produkcji telewizyjnej. 



Miasto Włocławek planuje ulokować w odcinku 2 pt. „Kujawy” następujące produkty markowe: 
1. Zespół Pieśni i Tańca „Kujawy”, 
2. Nadwiślański bulwar im. Marszałka Józefa Piłsudskiego we Włocławku, 
3. Zespół muzyczny Willie Mae Unit, 
4. Dolina Wisły w okolicach wyspy Rachcin we Włocławku, 
5. Przystań Włocławskiego Towarzystwa Wioślarskiego oraz Sekcja Garbaty Włocławek z 

Automobilklubu Włocławskiego. 
Lokowanie marki miasta wpisuje się w Strategię Rozwoju Włocławka do roku 2020.  
 
Opinie Komisji stałych Rady Miasta 
 
WW. uchwała była przedmiotem obrad Komisji Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta.  
W imieniu Komisji opinie o projekcie uchwały zaprezentowała Przewodnicząca Komisji radna Olga 
Krut- Horonziak, która poinformowała, że Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta Rady 
Miasta Włocławek obradując w dniu 22 grudnia br. rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała 
przedłożony projekt uchwały w powyższej sprawie. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności dziesięciu członków Komisji za wydaniem 
pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały członkowie Komisji opowiedzieli się jednomyślnie. 
 

Dyskusja 
Wiceprzewodnicząca Rady Miasta radna Joanna Borowiak poprosiła o wskazanie kwot 
dofinansowania oraz wkładu własnego miasta w zaprezentowane przedsięwzięcie.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta radny Rafał Sobolewski zapytał o klucz wyboru produktów, 
ponadto zaproponował, aby w przyszłości debaty nad tego rodzaju uchwałami odbywały się również 
w Komisji Kultury Rady Miasta. 
Pani Małgorzata Grzybowska inspektor d/s promocji miasta Wydziału Komunikacji Społecznej i 
Promocji wyjaśniła, iż kwota dofinansowania, jakie otrzyma Gmina Miasto Włocławek na lokowanie 
produktu markowego, jakim jest miasto Włocławek w ww. pozycjach ze środków unijnych 
województwa Kujawsko-Pomorskiego wynosi: 10.455 zł. netto natomiast ze środków budżetowych 
pozostających w dyspozycji Wydziału Komunikacji Społecznej i Promocji wydatkowana zostanie 
kwota w wysokości 1.845 zł. Kluczem wyboru było wskazanie tych produktów, które można było 
zaprezentować na antenie telewizyjnej biorąc pod uwagę, że jednoznaczne określenie produktu 
markowego, do którego można byłoby przystąpić w ramach promocji miasta Włocławek należałoby 
uznać produkty kulturowe a także tradycyjne czy też związane z historią miasta – dokonano akurat 
takiego wyboru, niemniej jednak w przyszłości można wybrać inne marki, jest to projekt promocyjny 
a zatem Wydział Promocji sam podejmował decyzje w tej kwestii.  
Wiceprzewodniczący Rady Miasta radny Rafał Sobolewski zapytał, w jakim terminie Rada Miasta 
powinna podjąć zaprezentowaną uchwałę, aby przystąpić to tego projektu. 
Pani Małgorzata Grzybowska inspektor d/s promocji miasta Wydziału Komunikacji Społecznej i 
Promocji poinformowała, że czasu jest niewiele, ponieważ zwrot dofinansowania zadania miasto 
może otrzymać jeszcze w tym roku, natomiast w przypadku nie podjęcie przez Radę Miasta uchwały 
w dniu dzisiejszym środki zostaną przekazane przez Urząd Marszałkowski w pierwszym kwartale roku 
przyszłego. 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski zaproponował 
przystąpienie do głosowania i przyjęcie projektu przedstawionej uchwały. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych za podjęciem uchwały w 
zaproponowanym brzmieniu opowiedziało się 22 radnych przy braku głosów przeciwnych oraz 
jednym głosie wstrzymującym się.  
Wobec uzyskanego wyniku głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta. 
 
Uchwała – załącznik nr 14 do protokołu. 
 



Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia środków z Funduszu Spójności z Priorytetu IX – 
Infrastruktura energetyczna przyjazna środowisku i efektywność energetyczna w ramach 
Działania 9.3 – Termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej – plany gospodarki 
niskoemisyjnej (PGN) (Konkurs nr 2/POliŚ/9.3/2013). 
 
Zagadnienie zostało omówione przez Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej Andrzeja 
Sołtysiaka, który poinformował, że Uchwałą nr XXXVIII/145/2013 z dnia 30 grudnia 2013r. Rada 
Miasta Włocławek wyraziła wolę przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Gminy Miasto Włocławek. Uchwała była niezbędna do złożenia wniosku o 
dofinansowanie projektu.  
Ponadto Dyrektor wyjaśnił, że Plan Gospodarki Niskoemisyjnej to strategiczny dokument, którego 
zamierzeniem jest określenie wizji rozwoju gminy w kierunku gospodarki niskoemisyjnej. Plan ma 
także za zadanie określić, jak gmina zrealizuje wyznaczone cele planów ochrony powietrza i planów 
działań krótkoterminowych oraz doprowadzić do redukcji emisji zanieczyszczeń do powietrza. 
Jest również konieczny, by dana gmina mogła pozyskać na ww. cele fundusze unijne w latach 2014-
2020. Pozyskanie dofinansowania na działania m.in. w zakresie termomodernizacji budynków, 
transportu publicznego czy wdrażania odnawialnych źródeł energii będzie możliwe tylko w przypadku 
posiadania planu gospodarki niskoemisyjnej. 
Złożony do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wniosek  
o dofinansowanie dla ww. zadania uzyskał status projektu podstawowego, co oznacza otrzymanie 
środków pod warunkiem zawarcia umowy o dofinansowanie. Na jej podstawie NFOŚiGW pokryje 85 
procent kosztów opracowania planu. 
Niniejsza Uchwała jest jednym z wymaganych dokumentów do podpisania umowy o dofinansowanie. 
Uzyskane środki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zwiększą 
dochody Gminy Miasto Włocławek w wysokości otrzymanej dotacji. 
 
Opinie Komisji stałych Rady Miasta 
 
Zagadnienie rozpatrywała Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska w mieniu, której 
opinie przedstawił Przewodniczący Komisji radny Dariusz Jaworski stwierdzając, że Komisja 
Gospodarki Miejskiej i Ochrony Środowiska Rady Miasta podczas obrad, które odbyły się w dniu 22 
grudnia br., rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia woli przyjęcia środków z Funduszu Spójności z Priorytetu IX – Infrastruktura energetyczna 
przyjazna środowisku i efektywność energetyczna w ramach Działania 9.3 – Termomodernizacja 
obiektów użyteczności publicznej – plan gospodarki niskoemisyjnej (PGN) (Konkurs nr 
2/POliŚ/9/.3/2013). 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności dziewięciu członków Komisji za wydaniem 
pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały członkowie Komisji opowiedzieli się jednomyślnie. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał 
pod głosowanie przyjęcie uchwały w zaproponowanym brzmieniu. 
W wyniku głosowania dokonanego w obecności 23 radnych, uchwała został podjęta jednomyślnie 
głosów przeciwnych oraz wstrzymujących się nie stwierdzono. 
Wobec uzyskanego wyniku głosowania uchwała została podjęta przez Radę Miasta. 
 
Uchwała – załącznik nr 15 do protokołu. 
 

Ad. 15 



Projekt uchwały w sprawie delegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla 
Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego. 
 Wprowadzenia do zagadnienia dokonał Dyrektor Wydziału Zarządzania Kryzysowego Janusz 
Majerski, który wyjaśnił, że w związku z ustaniem członkostwa w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
miasta Włocławek na prawach powiatu i powiatu włocławskiego radnych delegowanych przez Radę 
Miasta Włocławek w wyniku wygaśnięcia mandatów koniecznym jest delegowanie dwóch radnych z 
obecnej Rady Miasta kolejnej kadencji do przedmiotowej Komisji. Komisja Bezpieczeństwa i Porządku 
jest Komisją wspólna dla miasta Włocławek i powiatu włocławskiego zgodnie z zawartym 
porozumieniem w dniu 15 stycznia 2002 roku na podstawie przepisów obowiązujących w tej kwestii.  
 
Opinie Komisji stałych Rady Miasta   
 
Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Porządku Prawnego i Publicznego, w imieniu, której 
opinię w tej sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Katarzyna Zarębska, informując, iż 
Komisja Porządku Prawnego i Publicznego na posiedzeniu w dniu 23 grudnia 2014 roku rozpatrzyła 
oraz jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała Projekt uchwały w sprawie delegowania radnych do 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu 
Włocławskiego. Jednocześnie członkowie Komisji rekomendują radnych: Katarzynę Zarębską oraz 
Janusza Dębczyńskiego do ww. Komisji. 
W głosowaniu udział wzięło 5 członków Komisji. 
 
Wobec braku głosów w dyskusji ze strony radnych Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław 
Chmielewski poddał pod głosowanie kandydaturę radnej Katarzyny Zarębskiej, która uprzednio 
wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na 
prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania radni Rady Miasta jednomyślnie opowiedzieli się za 
kandydaturą Pani radnej. W głosowaniu udział wzięło 23 radnych. 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie 
kandydaturę radnego Janusza Dębczyńskiego, który uprzednio wyraziła zgodę na kandydowanie do 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu 
Włocławskiego. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania radni Rady Miasta jednomyślnie opowiedzieli się za 
kandydaturą radnego Janusza Dębczyńskiego. W głosowaniu udział wzięło 23 radnych. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie 
projekt przedmiotowej uchwały z delegowanymi radnymi: Katarzyną Zarębską oraz Januszem 
Dębczyński. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych za podjęciem uchwały w 
zaproponowanym brzmieniu radni opowiedzieli się jednomyślnie głosów przeciwnych oraz 
wstrzymujących się nie stwierdzono. 
Wobec uzyskanego wyniku głosowania Rada Miasta podjęła uchwałę. 
 
Uchwała- załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Ad. 16 
Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miasta Włocławek do 
Miejskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego we Włocławku. 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, że dnia 08.12.2014 r. do 
Biura Rady Miasta wpłynęło pismo z prośbą o wytypowanie przedstawicieli Rady Miasta Włocławek 
do składu Miejskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego, stąd zachodzi konieczność wskazania 
radnych do udziału w pracach w/w organizacji.  
 



Opinie Komisji stałych Rady Miasta 
 
Przedmiotową uchwałę rozpatrzyła Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej w imieniu, której 
opinie w sprawie uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji radny Tomasz Nagala: 
Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Społecznej na posiedzeniu w dniu 22 grudnia 2014 roku 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady 
Miasta Włocławek do Miejskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego we Włocławku. 
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 9 członków Komisji, głosów przeciwnych i wstrzymujących 
nie stwierdzono. 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta otworzył dyskusję i poprosił radnych o zgłaszanie propozycji 
kandydatur. 
 
W dyskusji udział wzięli:  
 
Radny Janusz Dębczyński w imieniu Klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości do Miejskiej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego zgłosił kandydaturę radnego Dariusza Jaworskiego, który wyraził 
zgodę na kandydowanie. 
Radny Krzysztof Kukucki w imieniu Klubu radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej do Miejskiej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego zgłosił kandydaturę radnego Jarosława Hupało, który wyraził zgodę 
na kandydowanie. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miasta radna Ewa Szczepańska w imieniu Klubu radnych Platformy 
Obywatelskiej do Miejskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego zgłosiła kandydaturę radnej 
Agnieszki Chmielewskiej, która wyraziła zgodę na kandydowanie. 
Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał 
pod głosowanie odrębnie każdą ze zgłoszonych kandydatur. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za kandydaturą radnej Agnieszki Chmielewskiej 
opowiedziało się 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych oraz 1 głosie wstrzymującym się. 
A zatem Przewodniczący Rady Miasta poinformował, iż radna stała się przedstawicielem Rady Miasta 
w Miejskiej Radzie Działalności Pożytku Publicznego we Włocławku. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za kandydaturą radnego Jarosława Hupało opowiedziało 
się 22 radnych, przy braku głosów przeciwnych oraz 1 głosie wstrzymującym się. 
Przewodniczący Rady Miasta poinformował, iż radny został przedstawicielem Rady Miasta w 
Miejskiej Radzie Działalności Pożytku Publicznego we Włocławku. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za kandydaturą radnego Dariusza Jaworskiego 
opowiedziało się jednomyślnie 23 radnych, przy braku głosów przeciwnych oraz wstrzymujących się. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miasta poinformował, iż radny stał się przedstawicielem 
Rady Miasta w Miejskiej Radzie Działalności Pożytku Publicznego we Włocławku. 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Miasta Włocławek do Miejskiej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego we Włocławku z radną Agnieszką Chmielewską, z radnym 
Jarosławem Hupało oraz z radnym Dariuszem Jaworskim.  
 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych za przyjęciem uchwały w 
zaproponowanym brzmieniu radni opowiedzieli się jednomyślnie, głosów przeciwnych oraz 
wstrzymujących się nie stwierdzono. 
Tym samym uchwała została podjęta przez Radę Miasta Włocławek. 
 
Uchwała- załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 

Ad. 17 



Projekt uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Miasta do 
wykonywania niektórych czynności w stosunku do Przewodniczącego Rady Miasta. 
 
Wprowadzenia do projektu ww. uchwały dokonał Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław 
Chmielewski informując, że na podstawie art. 25 ust. 4 na zasadach ustalonych przez radę gminy, 
radnemu przysługują diety oraz zwrot kosztów podróży. Zgodnie z § 1 i § 2 Rozporządzenia Ministra 
Spraw Wewnętrznych i Administracji z dnia 31 lipca 2000 r. w sprawie sposobu ustalania należności z 
tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych radnych gminy, podróżą służbową jest wykonywanie 
przez radnego zadania mającego bezpośredni związek z wykonywaniem mandatu, określonego przez 
przewodniczącego rady gminy, poza miejscowością, w której znajduje się siedziba rady. Termin i 
miejsce wykonywania zadania oraz miejscowość rozpoczęcia i zakończenia podróży służbowej określa 
przewodniczący rady gminy w poleceniu wyjazdu służbowego. Wskazane powyżej czynności w 
stosunku do przewodniczącego rady dokonuje wiceprzewodniczący wskazany przez radę. 
W związku z Uchwałą Nr I/3/2014 Rady Miasta Włocławek z dnia 01 grudnia 2014r. w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczących Rady Miasta Włocławek, zachodzi potrzeba wyznaczenia przez Radę 
Miasta Włocławek Wiceprzewodniczącego Rady Miasta do określenia w poleceniu odbycia wyjazdów 
służbowych w stosunku do Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek. 
 
Opinie Komisji stałych Rady Miasta 
 
Opinię o projekcie ww. uchwały przedstawiła Przewodniczącą Komisji Porządku Prawnego i 
Publicznego Radną Katarzyna Zarębska, informując, iż Komisja Porządku Prawnego i Publicznego Rady 
Miasta Włocławek podczas posiedzenia w dniu 23 grudnia br. rozpatrzyła oraz pozytywnie 
zaopiniowała przedłożony projekt uchwały. W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 5 
członków Komisji za wydaniem pozytywnej opinii opowiedziało się czterech członków Komisji przy 
braku głosów przeciwnych oraz jednym głosie wstrzymującym się. 
Wobec braku dyskusji ze strony radnych na temat ww. projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały. 
 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych, za przyjęciem projektu uchwały 
w opowiedziało się 19 radnych przy braku głosów przeciwnych oraz 4 głosach wstrzymujących się.  
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował, iż 
uchwała została podjęta przez Radę Miasta Włocławek w zaproponowanym brzmieniu. 
 
Uchwała – załącznik nr 18 
 

Ad.18 
Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Miasto Włocławek do 
Stowarzyszenia Gmin Ziemi Dobrzyńskiej. 
 
Wprowadzenia do zagadnienia dokonał Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski 
informując, że zgodnie z art.18 ust. 1 ustawy z dnia18 marca 1990r. o samorządzie gminnym do 
właściwości rady gminy należą wszystkie sprawy pozostające w zakresie działania gminy, o ile ustawy 
nie stanowią inaczej. Art. 84 w/w ustawy stanowi, iż w celu wspierania idei samorządu terytorialnego 
oraz obrony wspólnych interesów, gminy mogą tworzyć stowarzyszenia, w tym również z powiatami i 
województwami. Organizacje, zadania oraz tryb pracy stowarzyszenia określa jego statut.   
Mając na uwadze § 11 Statutu Stowarzyszenia Gmin Ziemi Dobrzyńskiej wyboru przedstawiciela 
członka rzeczywistego dokonuje Rada Gminy, przy czym co najmniej jeden z przedstawicieli powinien 
być radnym. W myśl § 31 w/w Statutu wybór nowych władz Stowarzyszenia powinien nastąpić w 
ciągu trzech miesięcy od rozpoczęcia nowej kadencji rad gmin. 



W związku z upływem VI kadencji Rady Miasta Włocławek oraz stosownie do zapisów zawartych w 
Statucie Stowarzyszenia Gmin Ziemi Dobrzyńskiej zachodzi potrzeba wyboru dwóch przedstawicieli 
Gminy Miasto Włocławek do reprezentowania miasta w w/w Stowarzyszeniu. 
 
Opinie Komisji stałych Rady Miasta 
 
Przedmiotowy projekt uchwały rozpatrywała Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta, w imieniu, 
której opinię w tej sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Olga Kruż-Horonziak: 
Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta Rady Miasta Włocławek podczas obrad, które odbyły 
się w dniu 22 grudnia br., rozpatrzyła oraz pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały 
w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Miasto Włocławek do Stowarzyszenia Gmin Ziemi 
Dobrzyńskiej. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności dziesięciu członków Komisji za wydaniem 
pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały członkowie Komisji opowiedzieli się jednomyślnie. 
Jednocześnie Przewodnicząca Komisji radna Olga Krut- Horonziak poinformowała, iż Komisja 
wystosowała do Przewodniczącego Rady Miasta wniosek o następującej treści: 
Komisja Budżetu, Rozwoju i Promocji Miasta Rady Miasta Włocławek w związku z projektem uchwały 
w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Miasto Włocławek do Stowarzyszenia Gmin Ziemi 
Dobrzyńskiej, który był przedmiotem obrad Komisji – rekomenduje Radzie Miasta Włocławek 
radnego Józefa Mazierskiego, jako przedstawiciela do Zgromadzenia Stowarzyszenia Gmin Ziemi 
Dobrzyńskie. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności dziesięciu członków Komisji, za powyższym 
wnioskiem członkowie Komisji opowiedzieli się jednomyślnie. 
 
W dyskusji udział wzięli: 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miasta radna Ewa Szczepańska w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej 
zgłosiła kandydaturę radnego Krystiana Łuczaka, jako przedstawiciela Rady Miasta do Zgromadzenia 
Stowarzyszenia Gmin Ziemi Dobrzyńskiej, radny wyraził zgodę na kandydowanie. 
Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał 
pod głosowanie kandydaturę radnego Józefa Mazierskiego, jako przedstawiciela Gminy Miasto 
Włocławek do Stowarzyszenia Gmin Ziemi Dobrzyńskie. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych za ww. kandydaturą opowiedziało 
się 22 radnych przy braku głosów przeciwnych oraz 1 głosie wstrzymującym się. 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie 
kandydaturę radnego Krystiana Łuczaka, jako przedstawiciela Gminy Miasto Włocławek do 
Stowarzyszenia Gmin Ziemi Dobrzyńskie. 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych, za ww. kandydaturą radni Rady 
Miasta opowiedzieli się jednomyślnie przy braku głosów przeciwnych oraz wstrzymujących się. 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Miasto Włocławek do Stowarzyszenia Gmin 
Ziemi Dobrzyńskiej z radnym Józefem Mazierskim oraz radnym Krystianem Łuczakiem. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania za przyjęciem ww. uchwały w zaproponowanym 
brzmieniu radni rady Miasta opowiedzieli się jednomyślnie, głosów przeciwnych oraz 
wstrzymujących się nie stwierdzono. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. 
 
Uchwała – załącznik nr 19 

Ad.19 
 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia zasad przysługiwania diet radnym. 



 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski wyjaśnił, iż zaproponowany projekt 
uchwały ma charakter porządkowy. Zadaniem regulacji jest uszczegółowienie zasad wypłacania diet 
Radnym. W przedłożonym projekcie doprecyzowano zapisy w zakresie: terminu przedkładania 
Przewodniczącemu Rady usprawiedliwień, a także terminu wypłaty diet na konta Radnych Miasta 
Włocławek. Wysokość przyznawania diet jest niezmienna. 
 
Opinie Komisji stałych Rady Miasta. 
 
Projekt uchwały został rozpatrzony przez Komisję Porządku Prawnego i Publicznego w imieniu, której 
opinię przedstawiła Przewodnicząca Komisji radna Katarzyna Zarębska informując, iż: 
Komisja Porządku Prawnego i Publicznego Rady Miasta podczas posiedzenia w dniu 23 grudnia 2014r. 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
zasad przysługiwania diet radnym. Głosowanie przeprowadzone zostało w obecności 5 radnych. 
Wobec braku głosów w dyskusji dotyczących powyższego zagadnienia Przewodniczący Rady Miasta 
radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedstawionego 
projektu uchwały. 
 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych za przyjęciem uchwały w 
zaproponowanym brzmieniu radni opowiedzieli się jednomyślnie. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski stwierdził, iż Rada 
Miasta podjęła ww. uchwałę. 
 
Uchwała – załącznik nr 20 
 

Ad.20. 
Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady Miasta Włocławek do 
Okręgowej Komisji Wyborczej w wyborach do Młodzieżowej Rady Miasta Włocławek. 
 
Wprowadzenia do zagadnienia dokonał Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski, 
który poinformował, że zgodnie z art. 5b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
Gmina podejmuje działania na rzecz wspierania i upowszechniania idei samorządowej wśród 
mieszkańców gminy, w tym zwłaszcza młodzieży. Rada Miasta, powołując młodzieżową radę miasta, 
nadaje jej statut określający tryb wyboru jej członków i zasady działania. 
Rozdział 4 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta zawiera regulacje, dotyczące organizacji wyborów. W 
myśl § 15 ust. 3 rzeczonego Statutu nad organizacją wyborów czuwa trzyosobowa Okręgowa Komisja 
Wyborcza w skład, której wchodzą: Opiekun Młodzieżowej Rady Miasta, pracownik Biura rady Miasta 
wyznaczony przez Prezydenta Miasta Włocławek oraz Radny Miasta Włocławek, wskazany przez Radę 
Miasta Włocławek.  
Mając na uwadze konieczność rozpoczęcie procedury powołania Młodzieżowej Rady Miasta 
Włocławek zasadnym jest podjęcie uchwały w proponowanym brzmieniu.  
Następnie Przewodniczący Rady Miasta poprosił o przedstawienie opinii do projektu uchwały przez 
Przewodniczącą Komisji Edukacji Radną Mariolę Gawłowską. 
 
Opinie Komisji stałych Rady Miasta. 
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji radna Mariola Gawłowska poinformowała, iż Komisja Edukacji Rady 
Miasta na posiedzeniu w dniu 22 grudnia 2014r. rozpatrzyła oraz jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Rady Miasta Włocławek do 
Okręgowej Komisji Wyborczej w wyborach do Młodzieżowej Rady Miasta Włocławek. Jednocześnie 
członkowie Komisji na przedstawiciela do Okręgowej Komisji Wyborczej w wyborach do 



Młodzieżowej Rady Miasta Włocławek proponują radną Ewę Szczepańską. W głosowaniu wzięło 
udział 7 członków Komisji.  
Radna Ewa Szczepańska wyraziła zgodę na kandydowanie do Okręgowej Komisji Wyborczej w 
wyborach do MRM. 
Wobec braku głosów w dyskusji dotyczących powyższego zagadnienia Przewodniczący Rady Miasta 
radny Jarosław Chmielewski poddał pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedstawionego 
projektu uchwały. 
 
W wyniku głosowania przeprowadzonego w obecności 23 radnych za przyjęciem uchwały w 
zaproponowanym brzmieniu radni opowiedzieli się jednomyślnie. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski stwierdził, iż Rada 
Miasta podjęła ww. uchwałę. 
 
Uchwała – załącznik nr 21 
 

Ad. 21 
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski poinformował radnych, iż podczas 
posiedzenia Konwentu Rady Miasta ustalono, że interpelacje wnioski i zapytania radnych od kolejnej 
sesji Rady Miasta będą umieszczone na początku porządku obrad. 
 
Interpelacje zgłosili: 
 
1.Wiceprzewodnicząca Rady Miasta radna Joanna Borowiak w zgłoszonych interpelacjach poruszyła 
sprawy:  
- oznakowania pionowego ulic Asnyka i Kochanowskiego,  
- ponownego remontu nawierzchni AL. F. Chopina na wysokości Cmentarza Komunalnego w kierunku 
skrzyżowania z AL. Królowej Jadwigi, 
 - uwzględnienie w budżecie roku 2015 remontu nawierzchni ulicy Mystkowskiego i Starzyńskiego, 
- uwzględnienie w budżecie roku 2015 dokończenia remontu nawierzchni ulicy Parkowej, 
- uwzględnienie w budżecie miasta na rok 2015 dokończenia remontu nawierzchni ul. Zbiegniewskiej, 
2. Radna Mariola Gawłowska w zgłoszonych interpelacjach poruszyła sprawy:  
- gruntownego remontu ul. 14-go Pułku Piechoty, o co wnoszą mieszkańcy osiedla K.Wielkiego, 
- budowy boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej nr 2 i Gimnazjum nr 2 jest to apel 
mieszkańców osiedla Kazimierza Wielkiego. 
3. Radny Jarosław Hupało interpelował w sprawach: 
- przywrócenia dla nauczycieli pracujących w placówkach integracyjnych dodatku integracyjnego w 
wysokości 15% wynagrodzenia zasadniczego, 
- analizy regulaminu nagradzania pracowników administracji szkół,  
- dokończenia prac związanych z utwardzaniem ciągów komunikacyjnych na Cmentarzu Komunalnym 
przy ul. Chopina, 
- sfinansowania przez miasto Włocławek wzorem lat ubiegłych ferii zimowych w tym także dla 
uczniów niepełnosprawnych, 
- zakazu parkowania samochodów na odcinku ulic Traugutta – Chmielna, 
- utworzenia miejsca grzebalnego dla zwierząt domowych oraz hotelu dla zwierząt, 
4. Radny Janusz Dębczyński interpelował o: 
- rezygnację z zatrudnienia osób będących na emeryturze lub posiadających prawo do przejścia na 
emeryturę w jednostkach podległych miastu a także w Urzędzie Miasta, 
- uwzględnienie w planach remontowych roku 2015 ulicy Kaszubskiej. 
5. Radna Olga Krut-Horonziak zwróciła się z wnioskami: 



- o utwardzenie kostka betonową miejsca do parkowania przy ul. Szkolnej w Michelinie, 
- o podjęcie działań zmierzających do usankcjonowania Parku Michelińskiego. 
6. Wiceprzewodniczący Rady Miasta radny Rafał Sobolewski w swoich interpelacjach zgłosił 
propozycje do budżetu miasta w roku 2015: 
- zwiększenie wydatków na sport, 
- przyspieszenie terminu ogłoszenia konkursów przez instytucje pozyskujące środki na zadania 
związane z kultura i sportem, 
- rozszerzenie zadań związanych z budżetem obywatelskim do trzech a nie jednej pozycji, 
- przywrócenie placu zabaw na osiedlu Zakręt, 
- poruszył sprawę utrzymania czystości na terenie miasta, poprzez przekazywania pocztą 
elektroniczną informacji na ten temat przez mieszkańców na adres radnego Sobolewskiego, 
- przywrócenie linii autobusowej nr 5, 
- przekazywanie materiałów radnym w formie elektronicznej oraz wyposażenie radnych w nośniki 
elektroniczne, radny zaapelował, aby materiały kierować do niego w formie elektronicznej. 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski odnosząc się do kwestii poruszanych przez 
radnego Sobolewskiego poinformował, iż toczy się w chwili obecnej dyskusja dotycząca zmiany 
sposobu przekazywania materiałów radnym, rozważana jest przez Prezydenta Miasta możliwość 
zabezpieczenia środków finansowych na ewentualny zakup nośników, ponadto Przewodniczący 
stwierdził, iż uczestniczył w spotkaniu z Prezydentem w sprawie konkursów, które będą od kolejnego 
roku rozpisywane dużo wcześniej, pozwala na to prawo, Przewodniczący poinformował, że 
uczestniczył także w spotkaniu z Prezydentem, na którym uzyskał informacje, że środki na sport 
zostaną zwiększone. Tym samym Przewodniczący stwierdził, iż radny Sobolewski uzyskał odpowiedź 
na niektóre swoje zapytania.   
7. Radna Agnieszka Chmielewska zwróciła się z interpelacją: 
- o rozważenie możliwości budowy parkingu na ul. Willowej przy Zespole Szkół nr 8, 
- o przygotowanie harmonogramu prac związanych z naprawą ulic na Zawiślu w zależności od 
możliwości oraz potrzeb. 
8. Radny Krzysztof Kukucki złożył interpelacje w następujących sprawach dotyczących: 
- możliwości poprawy bezpieczeństwa na skrzyżowaniu ulic Hutnicza-Budowlanych- Promienna, 
- poprawy stanu nawierzchni na ul. Planty II, na odcinku od ul. Kaliskiej do ul. Wiejskiej, 
- zabezpieczenia w budżecie roku 2015 środków na remont lub modernizację stadionu Przylesie. 
Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski odniósł się do kwestii poprawy 
bezpieczeństwa u zbiegu ulic Budowalnych- Hutnicza i poinformował, że rozmowy w tej sprawie 
zostały już przeprowadzone z Prezydentem i należy mieć nadzieję, że postulat będzie zrealizowany.  
Ponadto Przewodniczący Rady Miasta zobligował radnych do przedłożenia w formie pisemnej 
wszystkich wniosków oraz interpelacji, które zostały zgłoszone przez radnych podczas obrad 
sesyjnych zgodnie z procedurą zawartą w Statucie Rady Miasta Włocławek celem nadania im 
dalszego biegu. 
 

Ad. 22 
Informacje i Komunikaty 
 
Przewodniczący Rady Miasta Jarosław Chmielewski przypomniał radnym o obowiązku złożenia do 
Biura Rady Miasta oświadczeń majątkowych, termin ich dostarczenia upływa z dniem 31 grudnia 
2014r. ponadto poinformował o kolejnym terminie sesji Rady Miasta, która planowana jest na dzień 
19 stycznia 2015r.  
 

Ad. 23 
Zakończenie III sesji Rady Miasta Włocławek. 
 



Po zakończeniu bloku informacyjnego Przewodniczący Rady Miasta Jarosław Chmielewski 
podziękował wszystkim za udział w obradach, w imieniu Rady Miasta złożył serdeczne życzenia z 
okazji zbliżającego się Nowego 2015 roku mieszkańcom Włocławka oraz wszystkim zgromadzonym na 
sali, głos zabrała również Zastępca Prezydenta Miasta Barbara Moraczewska, która przekazała 
życzenia noworoczne dla wszystkich Włocławian w imieniu Prezydenta Miasta Marka Wojtkowskiego. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta radny Jarosław Chmielewski stwierdził, że wobec 
wyczerpania porządku posiedzenia zamyka obrady III sesji Rady Miasta Włocławek. 
 

                          
                                                                                 

       OBRADOM PRZEWODNICZYŁ 
 
 

                  JAROSŁAW CHMIELEWSKI 
 
 

                 PRZEWODNICZĄCY RADY MIASTA  
                                                                                                                              WŁOCŁAWEK 
 
 
Akceptacja protokołu przez Sekretarzy obrad II sesji Rady Miasta 
 
 
Radna Agnieszka Chmielewska ................................................... 
 
 
Radny Piotr Czarnecki .................................................................. 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na III sesji Rady Miasta Włocławek 
2. Lista osób uczestniczących w III sesji Rady Miasta Włocławek. 
3. Uchwała Nr III/ 9 /2014 Rady Miasta Włocławek z dnia 29 grudnia 2014r.zmieniająca uchwałę 

w sprawie uchwalenia budżetu miasta Włocławek na 2014 rok.  
4. Uchwała Nr III/ 10 /2014 Rady Miasta Włocławek z dnia 29 grudnia 2014r. w sprawie 

wydatków budżetowych, których niezrealizowane planowane kwoty nie wygasają z końcem 
roku budżetowego 2014. 

5.  Uchwała Nr III/11/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. Rady Miasta Włocławek w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Prezydenta Miasta Włocławek. 

6. Uchwała Nr III/12/2014 Rady Miasta Włocławek z dnia 29 grudnia 2014r. zmieniająca 
uchwałę w sprawie ustalenia sieci przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych w 
szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasto Włocławek. 

7. Uchwała Nr III/13/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. Rady Miasta Włocławek zmieniająca 
uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Włocławek na realizację w 2014 roku zadań 
na rzecz osób niepełnosprawnych. 

8. Uchwała Nr III/14/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. Rady Miasta Włocławek zmieniająca 
uchwałę w sprawie wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu 
zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie, szczegółowych warunków przyznawania 
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, szczególnych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, trybu ich pobierania. 



9. Uchwała Nr III/15/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. Rady Miasta Włocławek w sprawie 
uchwalenia Programu współpracy Gminy Miasto Włocławek z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o 
działalności pożytku publicznego i wolontariacie, na rok 2015. 

10. Uchwała Nr III/16/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
2015 rok. 

11. Uchwała Nr III/17/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. Rady Miasta Włocławek w sprawie 
wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Miasto Włocławek do Projektu 
współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Osi 
priorytetowej 5 Wzmocnienie konkurencyjności przedsiębiorstw Działania 5.5 Promocja i 
Rozwój Markowych Produktów w Ramach Projektu Własnego Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego „Kujawsko – Pomorskie – kreatywne wsparcie marki regionu” Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2007 – 2013. 

12. Uchwała Nr III/18/2014 z dnia 29 grudnia 2014 Rady Miasta Włocławek w sprawie przyjęcia 
środków z Funduszu Spójności z Priorytetu IX – Infrastruktura energetyczna przyjazna 
środowisku i efektywność energetyczna w ramach Działania 9.3 – Termomodernizacja 
obiektów użyteczności publicznej – plany gospodarki niskoemisyjnej (PGN) (Konkurs nr 
2/POliŚ/9.3/2013). 

13. Uchwała Nr III/19/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. Rady Miasta Włocławek w sprawie 
delegowania radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na 
prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego. 

14. Uchwała Nr III/20/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady 
Miasta Włocławek do Miejskiej Rady Działalności Pożytku Publicznego we Włocławku. 

15. Uchwała Nr III/21/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. w sprawie wskazania 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta do wykonywania niektórych czynności w stosunku do 
Przewodniczącego Rady Miasta Włocławek. 

16. Uchwałą Nr III/22/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. w sprawie wyznaczenia przedstawicieli 
Gminy Miasto Włocławek do Stowarzyszenia Gmin Ziemi Dobrzyńskiej. 

17. Uchwała Nr III/23/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. Rady Miasta Włocławek zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia zasad przysługiwania diet radnym. 

18. Uchwała Nr III/24/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. Rady Miasta Włocławek w sprawie 
wyznaczenia przedstawiciela Rady Miasta Włocławek do Okręgowej Komisji Wyborczej w 
wyborach do Młodzieżowej Rady Miasta Włocławek. 

19. Uchwałą Nr III/25/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. Rady Miasta Włocławek w sprawie przyjęcia 
stanowiska dotyczącego sytuacji w Zakładach Grupy „Anwil” S.A. we Włocławku. 

20. Uchwała Nr III/26/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. w sprawie zlecenia przeprowadzenia 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Włocławek. 

21. Uchwała Nr III/27/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. w sprawie zlecenia przeprowadzenia 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Włocławek. 
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